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Protokół nr 22/2016 

z posiedzenia Rady Osiedla Podjuchy w dniu 08.06.2016. 

 
Obecni: 12 radnych według listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Powitanie gości. Sprawdzenie listy obecności. Stwierdzenie quorum. Przyjęcie porządku 

obrad. 

2. Głosowanie nad przyjęciem protokołu z posiedzenia RO Podjuchy z dnia 18.05.2016.  

3. Podsumowanie Dnia Dziecka z Niedźwiadkami. 

4. Podsumowanie Komisji Kultury w części dyskusji o Centrum Aktywności Lokalnej. 

5. Podsumowanie spotkania z architekt krajobrazu projektującą Park Wolności Podjuchy. 

6. Nieoczekiwany spór wokół chodnika przy ulicy Falskiego. 

7. Przygotowanie wizyty delegatów z Ukrainy. 

8. Jarmark Piotra i Pawła w Podjuchach. 

9. Przygotowania do Festynu Podjuszańskie Harce. 

10. Odpowiedź ZDiTM w sprawie inwentaryzacji uszkodzeń chodników. 

11. Nowe kosze na śmieci w Podjuchach. 

12. Informacja na temat zadania oświetlenie Lechicka, Zamieć. 

13. Pętla Autobusowa Podjuchy – korekta lokalizacji. 

14. Odbiór schodów Olkuska. 

15. TELEBUS Podjuchy – dalsze uwagi do wdrożenia. 

16. Krytyczny stan zieleni w Podjuchach. 

17. SBO 2017. 

18. Zmiany w planie rzeczowo finansowym. 

19. Wniosek o dzierżawę. Uchwała. 

20. Wnioski Rady Osiedla Podjuchy do modelowanego budżetu miasta Szczecina na rok 2017. 

21. Sprawy zgłoszone przez mieszkańców. 

A) Bezpieczeństwo Metalowa. 

B) Odwodnienie Szklana. 

22 Sprawy porządkowe. 

A) Dyżury. 

B) Ewentualne awaryjne posiedzenia Rady w wakacje. 

C) Odbiór podkaszarki. 

23. Wolne wnioski i postulaty. 

24. Komisja statutowa. 

 

 

Ad.1. 

Stwierdzono quorum. Przyjęto powyższy porządek posiedzenia. 

 

Ad.2. 

Zatwierdzono protokół z posiedzenia RO Podjuchy w dniu 18.05.2016. 
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Głosowało 12 osób: 

„za” –  10 osób, 

„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 2 osoby (Grzegorz Mikut, Sylwia Sękiw) 

 

Ad.3. 

Podsumowano imprezę Dzień Dziecka z Niedźwiadkami.  

 

Ad.4. 

Przewodniczący Maciej Szyszko zrelacjonował posiedzenie Komisji Kultury Miasta Szczecina, które 

odbyło się 24 maja 2016. Najważniejszy dla Podjuch był punkt poświęcony budowie Centrum 

Aktywności Lokalnej w Podjuchach. Kluczowym wnioskiem w tej sprawie było potwierdzenie 

realności daty 2018, jako terminu oddania do użytku tego obiektu.  

Maciej Szyszko podkreślił także, że obecność podczas spotkania przedstawicieli ZS15, KSP JPII, 

Figielka, Zaczarowanego Ołówka, SM Dąb, Klubu Seniora w Podjuchach, Stowarzyszenia Prawy Brzeg 

Kultury i Rady Osiedla Podjuchy ukazała środowiskową jedność i bardzo wysoki poziom aspiracji 

kulturalnych Podjuch.  

 

Ad.5. 

Przewodniczący poinformował, że 03 czerwca 2016 odbyło się spotkanie w sprawie projektu Parku 

Wolności Podjuchy. Uczestniczyli w nim projektująca park architekt krajobrazu Pani Małgorzata Haas-

Nogal, kierownik Wydziału Zieleni Miejskiej ZUK Szczecin Pani Jadwiga Tumielewicz, pracownik ZUK 

Szczecin Pan Krzysztof Jankowski, Przewodniczący RO Podjuchy Maciej Szyszko oraz Sekretarz RO 

Podjuchy Marta Wójcik. 

Najważniejsze ustalenia: 

A) Architekt ma przygotować dwie wersje projektu. 

B) W parku ma zostać zaprojektowana fontanna. 

C) Wzdłuż ulicy Niklowej mają powstać utwardzone miejsca parkingowe. 

D) Projekt ma objąć również wysepkę na ulicy Karpiej. 

E) Radni obiecali przesłać inspiracje do projektu pomnika upamiętniającego podjuszańską 

pisarkę Monikę Szwaję. 

F) Realizacja projektu będzie etapowana. 

 

Ad.6. 

Przewodniczący poinformował, że podczas dyżuru wpłynęło pismo mieszkanki Podjuch Pani 

Mirosławy Ostrowskiej wyrażające sprzeciw wobec zamiaru budowy chodnika na ulicy Falskiego. 

Sprzeciw ma charakter wielopoziomowy. Po pierwsze mieszkanka podnosi absolutną niezasadność 

budowy w tym miejscu chodnika. Po drugie mieszkanka kwestionuje zasadność budowy chodnika w 

jego wariancie po stronie zabudowy. Wreszcie pismo podnosi brak konsultacji społecznych w sprawie 

budowy chodnika. W podanym scenariuszu obok Pani Mirosławy Ostrowskiej i jej męża występuje 39 

osób, które podpisały się pod petycją sformułowaną przez rodzinę Ostrowskich.  

 

W odniesieniu do sprawy Przewodniczący przedstawił następujące okoliczności: 
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a) Przypomniał powody, dla których Rada Osiedla Podjuchy wnioskowała do budżetu miasta 

Szczecina o budowę chodnika na ulicy Falskiego. Podstawowym argumentem była tu kwestia 

bezpieczeństwa pieszych uczestników ruchu w sytuacji arterii, która ma charter obwodnicy Podjuch. 

b) Przypominał argumenty z powodu których Rada Osiedla Podjuchy poparła uchwałą stanowisko 

ZDiTM Szczecin i projektantów chodnika odnośnie wariantu  budowy po stronie zabudowy. Główne 

argumenty to: 

-bezpieczeństwo pieszych (rozwiązania w obszarze naturalnych zachowań ludzi),  

-systemowe nawiązanie do ciągu Olkuska i postulowanych w przyszłości schodów Korczaka-Falskiego, 

-argumenty ekonomiczne, koszt w wariancie przeciwnym może oznaczać przekroczenie budżetu. 

c) Są poważne zastrzeżenie do metod działania Państwa Ostrowskich. Ich sprzeciw podyktowany jest 

bardzo osobistymi względami (prywatne nasadzenia w pasie drogowym, nie normatywne zjazdy do 

garaży, zajęcia pasa drogowego przez murki oporowe). Natomiast rozszerzenie sprzeciwu wiąże się z 

pewnym nadużyciem, osoby podpisujące sprzeciw były informowane przez Państwa Ostrowskich, że 

w wypadku budowy chodnika utracą miejsca parkingowe pod blokiem. Tymczasem obowiązujące 

ustalenia w sprawie honorują istniejące miejsca parkingowe, co więcej jest szansa na pojawienie się 

dodatkowych.   

d) Dążenia rodziny Ostrowskich zmierzają do zablokowania inwestycji. Ze strony Państwa 

Ostrowskich w sprawie poszły serie skarg do: Prezydenta Miasta, Marszałka Województwa, 

Wojewody, ZDiTM Szczecin, WGKiOŚ UM Szczecin, lokalnych mediów: (Kurier Szczeciński, TVP 

Szczecin).  

 

W związku zaistniałym kryzysem Przewodniczący zaproponował przygotowanie rzetelnej ankiety i 

masowe przeankietowanie obszaru zamieszkania znajdującego się w tranzycie ciągu Falskiego, z 

ewentualnym rozszerzeniem na całe osiedle. Radni uzgodnili rozpoczęcie akcji z dniem 14 czerwca 

2016 i wstępnie zakreślili jej czasowe ramy na około 10 dni. 

 

 

Ad.7. 

Wizyta delegatów z Ukrainy planowana jest w środę, 15.06.2016 między godziną 14.00 a 17.00. 

Celem spotkania ma być zapoznanie się ze sposobem funkcjonowania jednostki samorządowej jaką 

jest Rada Osiedla Podjuchy.  

 

Ad.8. 

Omówiono przygotowania do Jarmarku Piotra i Pawła w Podjuchach. 

 

Ad.9. 

Omówiono przygotowania do festynu Podjuszańskie Harce. 

 

Ad.10. 

Rada Osiedla otrzymała odpowiedź od ZDiTM na pismo w sprawie inwentaryzacji uszkodzeń 

chodników oraz schodów w Podjuchach. Większość usterek ma szansę zostać usunięta do końca 2016 

roku.  
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Ad.11. 

Radny Krzysztof Bańkowski poinformował, że pojawiły się pierwsze nowe kosze na śmieci na ulicy 

Krzemiennej. 

 

Ad.12. 

Gotowy jest projekt oświetlenia ulicy Lechickiej oraz Zamieć, nie ma jednak możliwości połączenia 

tego projektu z oświetleniem sięgacza na ul. Piwnej. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący poinformował o istotnej  zmianie w położeniu projektowanej nowej Pętli 

Autobusowej w Podjuchach. Jak wiadomo pętla powstaje w formule Zintegrowanego Węzła 

Przesiadkowego Szczecińskiej Kolei Metropolitarnej. W świetle najnowszych ustaleń lokalizacja, o 

której była mowa do tej pory (na wysokości ulicy Białej i Kruszcowej) nie jest już aktualna. Na 

przeszkodzie stanęła trudność w pozyskaniu jednej z działek, dodatkowo łuk istniejącego toru. 

Najbardziej aktualna propozycja zakłada mocno wydłużony kształt węzła. Przy czym jego początek 

miałby miejsce na wysokości bramy do 5-Pułku, natomiast koniec w okolicy dzisiejszego przystanku 

Dworzec PKP. Do końca tego roku ma powstać tzw. PROGRAM FUNKCJONALNO-UŻYTKOWY. W roku 

2017 planowana jest budowa w systemie ZAPROJEKTUJ I WYBUDUJ.  

 

Ad.14. 

Firma Elbud w wyznaczonym terminie ukończyła budowę chodnika przy ulicy Olkuskiej, a  30 maja 

nastąpił jego odbiór. Podczas odbioru wskazano kilka kosmetycznych poprawek, które miały zostać 

usunięte w ciągu 24h.  

 

Ad.15. 

Omówiono uwagi dotyczące funkcjonowania TELEBUSA. 

 

Ad.16. 

Przewodniczący wskazał problem zaniedbanej zieleni miejskiej w Podjuchach. Przyczyną takiej 

sytuacji były trwające procedury przetargowe zmierzające do wyłonienia firmy zajmującej się 

pielęgnacją zieleni miejskiej na Prawobrzeżu. Obecnie, gdy przetarg został zakończony zieleń powinna 

zostać uporządkowania. W sprawie poszły stosowne zgłoszenia, stoimy w kolejce do realizacji. 

 

Ad.17. 

Poinformowano, że dobiegają końca prace Zespołu ds. zasad SBO 2017 i w niedługim czasie znany 

będzie nowy regulamin określający zasady i tryb przeprowadzania konsultacji społecznych 

dotyczących SBO2017. Przewodniczący podziękował radnemu Jarosławowi Warchołowi za aktywność 

w pracach Zespołu ds. SBO2017. 

 

Ad.18. 

Uchwałą 51/16 wprowadzono zmiany w planie rzeczowo finansowym. Plan rzeczowo finansowy 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Głosowało 12 osób: 

„za” –  12 osób, 
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„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 0 osób. 

 

Ad.19.  

Uchwałą nr 52/16 Rada Osiedla Podjuchy wyraziła pozytywną opinię w zamiarze dzierżawy 

nieruchomości gminnej nr 7/41 obręb 4131 (jak na załączonej mapce) położonej przy ulicy Korczaka 

32 w Szczecinie. Nieruchomość użytkowana będzie jako przydomowy ogródek.  

 

Głosowało 12 osób: 

„za” –  12 osób, 

„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 0 osób. 

 

Ad.20. 

Uchwałą nr 53/16 Rada Osiedla Podjuchy zarekomendowała do Budżetu Miasta Szczecina na rok 

2017 następujące wnioski inwestycyjne: 

1. Oświetlenie uliczne Ostowa-Lechicka. 

2. Oświetlenie sięgacz Piwna. 

3. Oświetlenie uliczne Dzika-Ostowa. 

4. Oświetlenie "Parku pod Kasztanami" Przewiewna-Smocza. 

5. Park Memorialny Sąsiedzka-Tucholska. 

6. Schody gruntowe Korczaka-Falskiego. 

7. Chodnik przy ulicy Karpiej. 

8. Modernizacja Placu Zabaw w Parku Ks. Alberta Wilimskiego. 

9. Ogród Nauki (ATRIUM) w Zespole Szkół nr 15. 

10. Zakup konstrukcji na plac zabaw PP-49. 

11. Ażurowe utwardzenie pobocza drogi dojazdowej do PP-49. 

12. Nawierzchnia sportowa typu TARAFLEX dla Zespołu Szkół nr 15. 

13. Zakup konstrukcji na plac zabaw PP-79. 

14. Modernizacja i zabudowa głównego wejścia do Zespołu Szkół nr 15. 

15. Poprawa efektywności ekologicznej budynku KSP JPII 

Szczegółowe omówienie każdego inwestycyjnego zadania znajduje się w wyodrębnionych 

załącznikach do niniejszej uchwały. 

 

UZASADNIENIE: 

Przedłożone wnioski Rady Osiedla Podjuchy znajdują oparcie w opublikowanej na początku kadencji 

liście priorytetów Rady Osiedla Podjuchy. Osobno wynikają z bieżących uwag przekazywanych przez 

mieszkańców podczas dyżurów, posiedzeń Rady i spotkania z prezydentem miasta Szczecina w dniu 

20 kwietnia 2016. Wszystkie wnioski zostały sprawdzone pod względem technicznej wykonalności, a 

ich wartość została oszacowana zgodnie ze sztuką.  

 

Głosowało 12 osób: 

„za” –  12 osób, 

„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 0 osób. 
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Ad.21. 

A) Mieszkanka poinformowała o zaistniałym incydencie na przystanku autobusowym na 

ulicy Metalowej, przy sklepie Żabka, kiedy to nietrzeźwe osoby zaatakowały oczekujących na 

autobus ludzi. Przewodniczący poinformował, że poprosił Policję oraz Straż Miejską o 

częstsze patrolowanie tego miejsca. 

B)  Ustalono, że droga z niesprawnym odwodnieniem - Szklana, to teren należący do 

PKP. Powyższe istotnie komplikuje możliwość rozwiązań - uregulowania właścicielskie. 

 

Ad.22. 

Omówiono sprawy porządkowe. 

 

Ad.23. 

Radny Edward Paluch zgłosił potrzebę pielęgnacji wysepki  na skrzyżowaniu ulic Mieleckiej i 

Drawskiej. 

 

Ad.24. 

Przewodniczący poinformował, że 15 czerwca odbędzie się posiedzenie Komisji Statutowej. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokołowała Marta Wójcik. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


